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Dagsorden/Referat Bestyrelsesmøde d.26.11.2024 

Dato og klokkeslæt: 26.11.2024 kl.17.00 - 19.00 

Sted: Børnehuset Skovsgårdsvej 

Forplejning: [Klik her – skriv hvad der serveres til mødet] 

Deltagere: Medlemmer af bestyrelsen, Karina og Laila fra børnehuset, Carsten som referent 

Fraværende:  [Klik her – skriv navn og evt. titel/rolle og institution/afd., på de som er fraværende] 

Mødeleder: Kenneth 

Referent:  Carsten 

  

1. Tilsyn 
Sagsfremstilling: 
Der var tilsyn i børnehuset d.13. og 14.11.2024. Der gives en orientering til 
forældrebestyrelsen om tilsynet og dets udfald.  

Beslutning: 
Carsten gav en orientering om det netop overståede tilsyn. Konklusionen på tilsynet er, 
at Børnehuset Skovsgårdsvej er dalet en smule i den score der bliver lavet. Det 
medfører, at der vil blive lavet en plan, som skal bidrage til, at der ved næste tilsyn ses 
en fremgang.  
I rapporten fremgår bl.a., at der er et hårdt børnemiljø. Det blev drøftet hvad det 
betyder, og hvordan der kan arbejdes med det. Et hårdt børnemiljø kan betyde, at der er 
en hård tone blandt børnene eller at børnene ikke er søde overfor hinanden, ikke hjælper 
hinanden.  
Det arbejder børnehuset med, ved bl.a. at have fokus på rammesætning, struktur og 
planlægning så børnene er forberedt på hvad de skal.  
Bestyrelsen spurgte ind til, hvordan de kan understøtte denne indsats. Det kan de ved 
bl.a. at tale med forældrene herunder også at tale med dem om vigtigheden af, at 
opførsel, sprogbrug, opdragelse mv. også er noget der tales om hjemme.  
 

2. Adfærd i børnehaven 
Sagsfremstilling:  
Bestyrelsen ønsker en drøftelse af den adfærd som ind i mellem ses blandt børnene i 
børnehaven.  
 
Beslutning: 
Der er for tiden en adfærd blandt børnene i børnehaven, som ikke er tilfredsstillende eller 
optimal. Det påvirker børnenes miljø og personalets arbejdsmiljø.  
En del af det handler om at børnene taler grimt til hinanden og til personalet. Personalet 
taler naturligvis med børnene om, hvordan man taler sammen, og hvordan man opfører 
sig, hvad der er acceptabelt og hvad der ikke er, men vi har brug for at forældrene også 
taler med børnene herom.  
Bestyrelsen er derfor opfordret til, når det er muligt at tale med forældrene om deres 
ansvar i forhold til den måde hvorpå, deres børn opfører sig. Således det bliver en fælles 
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indsats hvor der er fokus på adfærden.  
 

3. Forældremøde 
Sagsfremstilling: 
Der skal planlægges et forældremøde i januar/februar 2025 

Beslutning: 
Der planlægges forældremøde den 21.1.2025. Bestyrelsen indkalder forældrene.  
Der ønskes et oplæg på mødet. Carsten undersøger via PPR om der er fagproffesionelle 
der kunne holde et oplæg f.eks. om børns adfærd, børns sprog mv.   
 

4. Evaluering af juletræsfest 
Sagsfremstilling: 
Juletræsfesten den 24.11.2024 evalueres 

Beslutning: 
Juletræsfesten gik som overordnet godt. Der var nogle ting som skal være anderledes 
næste gang bl.a. at planlægningen bliver mere ensartet, og at børnehuset byder mere 
ind med vores viden om tidligere arrangementer, alt for meget blev taget for givet og 
ikke meldt ud.  
Overordnet set gik festen rigtig godt. Der var god tilslutning til at lave juledekorationer, 
hvilket var et nyt hit.  
Der kan med fordel laves en mere struktureret plan for dagen, hvor det f.eks. fremgår, 
hvornår der er de forskellige ting så forældrene ved hvad der skal ske.  

Festen var planlagt til tre timer men efter 2-2,5 var de fleste forældre gået hjem. Der er 
derfor talt om, at tre timer måske er for meget.  

5. Mangel på personale 
Sagsfremstilling: 
Bestyrelsen har en oplevelse af, at der ikke er personale nok i huset  

Beslutning: 
Det er helt korrekt, at der over den seneste periode har været en del vikarer i huset, 
hvilket skyldes fravær i personalegruppen, som børnehuset har været nødsaget til at 
forholde sig til. Det er givet, at vikarer ikke kan det samme som det faste personale, 
men uden vikarer ville der være færre hænder til at tage sig af børnene.  

Børnehusets samlede normering er tilfredsstillende.  
Der blev talt om minimumsnormeringer som er en lovpligtig del af institutioner. Carsten 
orienterede om, at man skal holde sig for øje, at minimumsnormering opgøres på 
kommuneplan, ligesom man skal gøre sig klart at minimumsnormeringer skal ses over et 
gennemsnit på hele dagen, det er ikke muligt at planlægge arbejdsdagene så alle voksne 
er på arbejde hele tiden.  
Der er derfor flest voksne på arbejde i det tidsrum hvor der også er flest børn.  
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Der er således ikke personalemangel, men vi er i en periode, hvor der er nogle ikke 
uddannede (pædagoger) på job.   

6. Mere inddragelse af forældrebestyrelsen 
Sagsfremstilling: 
Forældrebestyrelsen ønsker en større inddragelse. 

Beslutning: 
Der tilstræbes, en mere åben dialog mellem bestyrelse og børnehus dog under 
hensyntagen til, at der vil være forhold som alene er internt anliggender!  

7. Evt. 
Sagsfremstilling: 
 

Beslutning: 
 

Næste møde  

Der er møde igen d. 
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